
Zápis z jednání 
Spolku rodičů a přátel ZŠ, Vlašim Sídliště 

 
Datum konání: 21.11.2022 v 17:30 hodin, Účast: 21 důvěrníků  
                                  
Lucie Jeřábková přivítala důvěrníky. Seznámila s programem jednání, navrhla způsob průběhu jednání a 
schvalování jednotlivých bodů. Dále přivítala paní ředitelku Mgr. Olgu Šťastnou a předala ji slovo. 
Paní ředitelka Mgr. Olga Šťastná přivítala důvěrníky, poděkovala za jejich účast, informovala o průběhu 
kontroly České školní inspekce na škole a kladném výsledném hodnocení. Dále bylo přistoupeno k programu, 
jehož body byly zaslány dopředu důvěrníkům (schválení příspěvků, informace ze Školské rady) a dále byl 
doplněn o dotazy a připomínky důvěrníků. 
 
1. Informace z jednání Školské rady - (orgán školy umožňující zákonným zástupcům nezletilých žáků, 

pedagogickým pracovníkům školy, zřizovateli a dalším osobám podílet se na správě školy. Školská rada 
pracuje v tomto složení: Mgr. Olga Svatoňová (pedagogický pracovník), Mgr. Alena Vondráková 
(pedagogický pracovník), Mgr. Markéta Vokálová (pedagogický pracovník), Karel Balík (Město Vlašim), 
Mgr. Blanka Šmídová (Město Vlašim), Eva Venderová (Město Vlašim), Lucie Jeřábková (zákonný zástupce 
žáků), Martin Jurů (zákonný zástupce žáků), Mgr. Jana Štorcová (zákonný zástupce žáků)) 
Hlavním bodem bylo seznámení nových členů s funkcí tohoto orgánu a schválení Výroční zprávy za rok 
2021, zpráva byla schválena bez připomínek a bude v nejbližších dnech k nahlédnutí na webových 
stránkách školy. Dále byly představeny změny ve Školské řádu. 

2. Školský řád – paní ředitelka informovala o provedených změnách: 

• Bod I. 1 – rozšíření práv žáků (žáci mají právo podat podnět (event. připomínku) a do 30ti dnů být 
informování o tom, jak byl tento podnět prošetřen a vyřízen; 

• Bod I. 2 – povinnost žáků byla v části zakázaných činností, které jsou zdraví škodlivé rozšířena o zákaz 
užívání cigaret i elektronických, žvýkacího tabáku, nikotinových sáčků, energetických nápojů apod.  

• Bod II.– zpřesnění používání mobilních komunikačních přístrojů ve škole a na akcích pořádaných 
školou. Pro žáky platí ZÁKAZ používání mobilních přístrojů a jiných audiovizuálních zařízení během 
celého vyučovacího procesu. Pouze v odůvodněných případech je komunikace povolena (ze 
zdravotních důvodů, po domluvě se zákonnými zástupci a v případě nutnosti po domluvě 
s vyučujícím i při vyučování). Žák má povinnosti před vstupem do školní budovy vypnout mobilní 
přístroj (nevztahuje se na vnitřní prostory školní jídelny). 

3. Zpětná vazba k programům Magdaléna – paní ředitelka informovala, že se jedná o formu prevence 
zejména 7. tříd, kde bývají největší problémy. Popsala program a nutnost těchto programů. Zároveň 
informovala, že požádala novou metodičku prevence o průzkum a vyhledání i jiných podobných 
programů. 

4. Sdílený psycholog ve škole, práce metodika, schránka důvěry – paní ředitelka popsala současnou situaci 
o nedostatku psychologů a zároveň uvedla, že na škole tato pozice chybí. Dlouhodobě se snaží o zajištění 
psychologa ve spolupráci s ZŠ Vorlina. Vyzvala přítomné, pokud mají v okolí psychologa s ochotou 
spolupráce, nechť se na ní obrátí.  
Dále popsala umístění a funkci Schránky důvěry, která je pro všechny žáky školy k dispozici. Požádala 
důvěrníky, aby upřesnili ve třídách využívání a to zejména, že bez uvedení jména nelze dítěti pomoci, 
případně zodpovědět na vložený dotaz. Stačí uvést třídu, kde pak bude dotaz zodpovězen a dotazující žák 
dostane svou odpověď.  
Popsala činnost metodika prevence, kterým je od září 2022 nově Mgr. Eva Kotrčová, její funkcí je 
zejména zajištění metodické, koordinační a poradenské činnosti v problematice prevence rizikového 
chování, jako jsou např. šikana, užívání návykových a psychotropních látek, záškoláctví, agresivita, 
rizikové sexuální chování, rizika školního neúspěchu aj. 

5. Sběr papíru – paní ředitelka informovala o současných nevýhodných podmínkách výkupu papíru (nízká 
výkupní cena, omezení pouze na papír, vyloučen karton atd.). Z tohoto důvodu byl zrušen plánovaný sběr 



papíru v týdnu od 28.11. do 2.12. Tato informace bude zveřejněna na stránkách školy. Sběr papíru 
proběhne v jarních měsících, kdy situace bude příznivější.  

6. Absence paní učitelky Léblové – z důvodu ošetřování člena rodiny byla dlouhodobě nepřítomna. Paní 
ředitelka hledala náhrady, o kterých informovala. Poslední informace k tomu dotazuje, že paní učitelka 
se příští týden vrací z pracovní nepřítomnosti. 

7. Škola bude v zimním období otevřena od 7:30 hodin pro žáky nenavštěvující družinu.  
8. Zastřešení chodníku a odkládacích míst před vstupem do školní jídelny – paní ředitelka upřesnila, jak 

probíhá výměna žáků v jídelně, bohužel nelze časově nastavit, tak aby se jednotlivé třídy střídaly a 
nevznikala fronta před jídelnou. Dále požádala důvěrníky, aby ve třídách upozornili rodiče a prarodiče, že 
čekat na děti mají před budovou, nikoliv na chodbě před jídelnou. Přístřešek potvrdila jako dobrý nápad, 
bude projednán i s ředitelkou školní jídelny a výhledově bude hledat finanční prostředky na toto řešení.  

9. Kompletní informace k množství sešitů + obalů – první stupeň zajišťuje třídní učitel, druhý stupeň bude 
upozorněn učitelský sbor.  

10. Požadavek na sjednocení úhrad akcí – paní ředitelka popsala akce a rozdělila do třech částí:  

• Výstavy, exkurze jsou vždy hrazeny z pokladny; 

• Př. fotografie pro jednotlivce nelze hradit z pokladny, administrativně složité rozdělit; 

• Některé akce dodavatelé požadují hradit v hotovosti. Škola upřednostní dodavatele, kteří budou 
fakturovat. 

11. Informatika – připomínky na znalosti práce s počítači – v současné době nelze navyšovat hodiny výuky, 
popsán současný průběh hodin a přístup dětí. Výhledový plán přidání jedné hodiny týdně na první 
stupeň a 2 hodiny týdně na druhý stupeň. 

12. Online výuka během nemoci žáků – paní ředitelka sdělila, že zatím tento požadavek neřešila, ale že 
projedná na pedagogické radě.  

13. Plavání 3. tříd a náhrada loňských 3. tříd – zatím tento požadavek je zařazen v rozpočtu školy, paní 
ředitelka bude informovat, zda ji byl schválen zřizovatelem. Dále hledá ve spolupráci s instruktorem 
plavání sponzora. 

14. Školní parlament – paní ředitelka popsala a pochválila činnost parlamentu. Zajišťují akce, naučné 
soutěže, prezentace školy, fcb atd. Koordinátor je paní učitelka Léblová a členy tvoří dva zástupci tříd od 
5. ročníku. Nově mají v plánu vydávání školního časopisu.  

15. Příspěvek byl navýšen na 450,- Kč za každé dítě pro školní rok 2022/23 
Hlasování: Pro: 21, Proti: 0, Zdržel se: 0 

16. Schválení požadavků: viz příloha „Přehled požadavků ŠR 2022-23_aktualizace po jednání SRPZŠ“ 
Vzhledem k navýšení příspěvku byly požadavky z velké části schváleny, přesto došlo k níže popsaným 
změnám: 

• nákup knih pro I. i II. stupeň byl požadavek snížen na 5000 Kč + 5000 Kč,  

• požadavek pro Montessori pomůcky byl snížen na 6000 Kč, 

• finanční prostředky pro školní parlament byl snížen na 5000 Kč, 

• finanční odměna za sběr papíru pro první tři vítězné třídy nahrazena kinem. Nově sjednána částka 
s panem Jenšíkem za celý sál (kapacita 160 diváků) v celkové výši 5000 Kč/film, 

• zamítnut program psaní všemi 10 pro 5 ročník, paní ředitelka osloví učitele informatiky, aby vyhledal 
možnou alternativu, kterou by využilo více ročníků, 

• zamítnuty byly položky – rozlišovací dresy, odměny na hory, nákup míčů pro II. stupeň, vybavení 
dílny, nákup míčů do školního klubu, vybavení pro hudební výchovu. Některé položky zajistí škola.  

Hlasování: Pro: 21, Proti: 0, Zdržel se: 0 
17. Diskuze – proběhla v průběhu 
 
Paní ředitelka i předsedkyně poděkovaly za účast, spolupráci a s přáním pěkných nadcházejících svátků 
jednáni v 20:30 hodin ukončily. Další jednání bude plánováno v týdnu od 17.4. do 21.4.2023, den bude 
upřesněn.  
 
Zapsala dne 22.11.2022 Lucie Jeřábková 


